



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

[www.aija.org](http://www.aija.org)

# Eighth Annual Tax Conference – AIJA TLC

## Huitième Conférence Annuelle de Droit Fiscal – AIJA TLC

6-7 March 2015  
6-7 mars 2015

**Venice**

ITALY

With the support of / Avec le soutien de :



Sponsored by / Sponsorisé par :



MAISTO E ASSOCIATI

INTERNATIONAL LAWYERS  
BONNARD LAWSON

BECH-BRUUN





AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.



# Introduction

The AIJA Tax Law Commission presents its eighth Annual Tax Conference, this time taking place in the delightful city of Venice, in Italy.

The Annual AIJA Tax Conference is a 100% tax event, focusing on the interests of young tax lawyers. The purpose of this seminar is to bring you fully up to date with the latest developments on international and domestic tax matters, introduced both by outstanding speakers from international and governmental organisations, universities, and by interactive panel discussions between participants.

The topic of this year's seminar will be "Tax Competition – Protection of Tax Revenues".

In order to ensure the very high level of the scientific programme, the Tax Law Commission is proud to announce the participation of speakers from the International Bureau of Fiscal Documentation (IBFD),.

Previous AIJA tax conferences have proven to be very successful in bringing young tax lawyers together, enhancing their skills and knowledge in (international) tax law and expanding their network and friendships; something for which AIJA is well-known.

The Seminar will be organised in cooperation with our Italian friends from the Milano Law firm Maisto e Associati as well as with valuable contributions from the European Commission.

The social programme will start on Thursday evening with an optional dinner in the heart of Venice. The Scientific Programme will commence on Friday morning focusing on how governments and tax authorities are protecting their tax revenues:

- By introducing attractive and competitive tax measures;
- By combating base erosion and closing down tax structuring opportunities;

The Friday afternoon session will deal with State Aid, how is state aid used to combat aggressive tax regimes. On Saturday morning the scientific programme will provide a short round on the most attractive tax measures recently introduced, and further to deal with the practical question on how we can increase the mutual benefit of the AIJA Tax Law Commission membership. The 2-day seminar will conclude with a joint lunch in the centre of the wonderful Venice city centre.

If you are a tax lawyer, make sure that you register as soon as possible. If you aren't, please persuade your tax colleagues to participate. This is a perfect opportunity to be introduced into the AIJA network of tax lawyers.

Finally, if you are looking to increase your networking opportunities and/or to spend an agreeable time on ski slopes in Northern Italy with other TLC members, please register at your earliest convenience and you will be able to join some TLC members who are organizing a pre-conference ski programme.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.





L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21<sup>e</sup> SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

# Introduction

La Commission de droit fiscal de l'AIJA présente sa huitième Conférence fiscale annuelle, qui se tiendra cette fois dans la ville romantique de Venise, en Italie.

La Conférence annuelle fiscale de l'AIJA est un événement 100 % fiscal, qui se concentre sur les intérêts de jeunes avocats fiscalistes. Le but de ce séminaire est de permettre aux participants de se mettre à jour sur les derniers développements sur les thèmes de la fiscalité nationale et internationale grâce à des orateurs de premier ordre (représentants d'organisations internationales et gouvernementales, ainsi que du monde universitaire) et lors de discussions interactives entre participants.

Ce séminaire se concentrera cette année principalement sur « Concurrence fiscale – Protection des recettes fiscales ».

Afin d'assurer la qualité du programme scientifique, la commission fiscale est très fière d'annoncer la participation de représentants du Bureau international de documentation fiscale (IBFD).

Les précédentes éditions de la conférence fiscale de l'AIJA ont rencontré un grand succès en permettant de réunir de jeunes fiscalistes, d'accroître leurs aptitudes et connaissances en matière de droit fiscal et d'étendre leur réseau professionnel et cercle d'amis ; ce pour quoi l'AIJA est réputée.

La Conférence sera organisée par nos amis italiens du cabinet juridique Maisto e Associati et sera également enrichie par de fructueuses contributions de membres de la Commission Européenne.

Le programme social commencera jeudi soir par un cocktail optionnel au cœur de Venise. Le programme scientifique commencera vendredi matin mettant l'accent sur les méthodes de protection des recettes fiscales par les gouvernements en :

- Introduisant des mesures fiscales attractives et compétitives ;
- Combattant l'érosion de la base imposable et mettant un terme aux possibilités de structures fiscales

La session de vendredi après-midi sera consacrée à « l'aide de l'Etat » et de quelle manière de telles aides sont utilisées pour combattre des régimes fiscaux agressifs. Samedi matin, le programme scientifique continuera sur des sujets relatifs attractives récemment introduites et d'autre part aux avantages mutuels de faire partie de la Commission fiscale. Le séminaire de 2 jours se terminera par un déjeuner commun au centre de Venise.

Si vous êtes fiscaliste, inscrivez-vous au plus vite ! Dans le cas contraire, persuadez vos confrères fiscalistes de s'inscrire. C'est une excellente occasion pour être introduit dans le réseau des fiscalistes de l'AIJA.

Enfin, si vous souhaitez augmenter vos possibilités de réseautage et/ou passer un moment agréable sur les pistes de ski au nord de l'Italie avec d'autres membres de la TLC, veuillez vous enregistrer dès que vous le pouvez et vous pourrez rejoindre des membres de la TLC qui organisent un programme de ski de 2 jours avant la conférence.

En participant à cet événement, vous bénéficierez de crédits CLE/CPD dans la plupart des juridictions.

# Program

## Thursday 5 March 2015

19.00 Welcome Reception and cocktail dinner  
location will be notified upon arrival at the hotel.

## Friday 6 March 2015

9.00 Registration at Hotel Stucky Molino Hilton, Venice

9.30 Welcome

**Dirk Nuyts**, Fragomen, Zürich, Switzerland, President of AIJA

9.45 Welcome – Introduction – TLC President

### 1<sup>ST</sup> SESSION: PROTECTION OF TAX REVENUES

10.00 How governments and tax authorities are protecting their tax revenues by introducing attractive and competitive tax measures, both for corporations and individuals.

*Speaker: Ola van Boeijen-Ostaszewska*, Head of the IBFD Knowledge Center team Europe and chief editor of the IBFD journal European Taxation

- An overview of the OECD Action Plan;
- Domestic and treaty issues and consequences for capital export and capital import countries;
- Where does BEPS stand compared with the EU framework (aggressive tax planning, harmful tax competition, state aid rules, etc.)?

10.45 Panel Discussion on how governments and tax authorities are protecting their tax revenues by introducing attractive and competitive tax measures, both for corporations and individuals

*Moderator: Jessica Kemp*, Travers Smith, UK

*Panelists: Francesco Capitta*, Macchi Di Cellere Gangemi, Italy

**David Cordoba**, Beerens & Avocats, Luxembourg

**Aliasghar Kanani**, Bonnard Lawson, Switzerland

**Barry McGettrick**, Matheson, Ireland

**Johan Myren**, Lindahl, Sweden

11.30 Coffee Break

11.45 Panel discussion on how governments and tax authorities are protecting their tax revenues by closing down tax structuring opportunities, both for corporations and individuals, and combating tax evasion.

*Moderator: Eva Stadler*, Wolf Theiss, Austria

*Panelists: Ruchi Biyani*, Nishith Desai, India

**Alberto Brazzalotto**, Maisto e Associati, Italy

**Ayshat Gaydarova**, Withers LLP, Russia

**Gregory Goossens**, Taxpatria, Belgium

**Will Johnson**, Haynsworth Sinkler Boyd, USA

**Inga Zillmer**, Inga Zillmer, Germany

13.15 Lunch at the Hotel Stucky Molino Hilton

### 2<sup>ND</sup> SESSION: STATE AID, HOW IS STATE AID USED TO COMBAT AGGRESSIVE TAX REGIMES

14.15 An introduction to state aid from a tax law perspective

*Speaker: Michael Honoré*, Bech-Bruun, Denmark

14.45 The view of the European Commission on state aid in the area of tax law and as a tool in challenging competitive tax regimes

*Speaker: Ms. Helena Malikova*, European Commission

15.15 Coffee break

15.45 Panel Discussion on international tax and state aid, including the tax advisors' role and client perspectives

*Moderator: Michael Honoré*, Bech-Bruun, Denmark

*Panelists:*

**Alain Goebel**, Arendt & Medernach, Luxembourg

**Roos Jongeneel**, Taxand Netherlands, Netherlands

**Philip McQueston**, A&L Goodbody, Ireland

**Mario Tenore**, Maisto e Associati, Italy

**An Weyn**, Tiberghien, Belgium

16.15 Conclusion of Friday scientific program

17.00 - 23.00 Social programme: boat tour through the wonderful canals of Venice followed by a dinner at Palazzina G, Ramo Grassi, Venice.

Boats will leave at 18:00.

## Saturday 7 March 2015

9.00 Meeting and Coffee at Hotel Stucky Molino Hilton

### 3<sup>RD</sup> SESSION: EXPLORATION OF FAVOURABLE MEASURES AND THEIR FUTURE

After a brief presentation, participants will be invited to actively engage in a discussion about existing and recently introduced favourable measures and current developments in that respect.

9.30 *Moderators: Aliasghar Kanani*, Bonnard Lawson, Switzerland

**Janneke Speetjens**, NautaDutilh, Netherlands

10.30 Coffee break

11.00 Benefit from your AIJA Tax Law Commission membership, how can we make better use of it?

Open discussion on how current/future developments are affecting the position of tax advisors and how they can best respond

*Panelists: All participants*

12.00 Conclusion of Seminar

12.30 Lunch at the Hotel Stucky Molino Hilton



# Programme

## Jeudi 5 mars 2015

19.00 Accueil et cocktail dînatoire  
Le lieu de réception et dîner sera spécifié à l'arrivée

## Vendredi 6 mars 2015

9.00 Inscription à l'Hôtel Stucky Molino Hilton, Venise  
9.30 **Mot de bienvenue**

**Dirk Nuyts**, Fragomen, Zürich, Suisse, Président de l'AIJA

9.45 **Mot de bienvenue – Introduction – Président de la TLC**

**1<sup>ÈRE</sup> SESSION : SAUVEGARDE DES RECETTES FISCALES**

10.00 **Comment les gouvernements et autorités fiscales protègent leurs recettes fiscales en introduisant des mesures fiscales attractives et compétitives, pour les sociétés et les personnes physiques.**

*Orateur : Ola van Boeijen* - Ostaszewska, Responsable de l'équipe Europe de l'IBFD et Rédactrice en Cheffe du journal European Taxation

- **Aperçu du plan d'action de l'OCDE ;**

- **Problématiques domestiques et conventionnelles et conséquences pour les Etats importateurs et exportateurs de capitaux ;**

- **Où se situe le rapport BEPS par rapport au cadre de l'UE (planification fiscale agressive, concurrence fiscale dommageable, aide d'Etat, etc.) ?**

10.45 **Table ronde – Comment les gouvernements et autorités fiscales sauvegardent leurs recettes fiscales en introduisant des mesures fiscales attractives et compétitives, pour les sociétés et les personnes physiques**

*Modératrice: Jessica Kemp*, Travers Smith, Grande-Bretagne

*Intervenants: Francesco Capitta*, Macchi Di Cellere Gangemi, Italie

**David Cordoba**, Beerens & Avocats, Luxembourg

**Aliasghar Kanani**, Bonnard Lawson, Suisse

**Barry McGettrick**, Matheson, Irlande

**Johan Myren**, Lindahl, Suède

11.30 Pause café

11.45 **Table ronde – Comment les gouvernements et autorités fiscales sauvegardent leurs recettes fiscales en mettant un terme aux opportunités de planifications fiscales, pour les sociétés et les personnes physiques, et en combattant l'évasion fiscale**

*Modératrice : Eva Stadler*, Wolf Theiss, Autriche

*Intervenants : Ruchi Biyani*, Nishith Desai, Inde

**Alberto Brazzalotto**, Maisto e Associati, Italie

**Ayshat Gaydarova**, Withers LLP, Russie

**Gregory Goossens**, Taxpatria, Belgique

**Will Johnson**, Haynsworth Sinkler Boyd, Etats-Unis

**Inga Zillmer**, Allemagne.

13.15 Déjeuner à l'Hotel Stucky Molino Hilton

**2<sup>ÈME</sup> SESSION : AIDE D'ETAT, COMMENT L'AIDE D'ETAT EST UTILISÉE POUR COMBATTRE LES RÉGIMES FISCAUX AGRESSIFS**

14.15 **Introduction – l'aide d'Etat d'un point de vue juridique**

*Orateur : Michael Honoré*, Bech-Bruun, Danemark

14.45 **Le point de vue de la Commission européenne sur l'aide d'Etat en matière de fiscalité et comme outil pour défier les régimes fiscaux agressifs**

*Orateur : Représentant de la Commission européenne (TBC)*

15.15 Pause café

15.45 **Table ronde – Fiscalité internationale et Aide d'Etat, ainsi que le rôle des conseillers fiscaux et le point de vue des clients**

*Modérateur : Michael Honoré*, Bech-Bruun, Danemark

*Intervenants :*

**Alain Goebel**, Arendt & Medernach, Luxembourg

**Roos Jongeneel**, Taxand Netherlands, Pays-Bas

**Philip McQueston**, A&L Goodbody, Irlande

**Mario Tenore**, Maisto e Associati, Italie

**An Weyn**, Tiberghien, Belgique

16.15 **Conclusion du programme scientifique de vendredi**

17.00 - Programme social : Tour de bateau sur les magnifiques canaux de

23.00 Venice, suivi par un dîner au Palazzina G, Ramo Grassi, Venise.

Les bateaux partent à 18.00.

## Samedi 7 mars 2015

9.00 Réunion et Café à l'Hotel Stucky Molino Hilton

**3<sup>ÈME</sup> SESSION : EXAMEN DES MESURES FAVORABLES ET LEUR AVENIR**

**Après une brève présentation, les participants seront invités à participer activement à la discussion à propos des mesures favorables existantes et récemment introduites et les développements récents à cet égard.**

9.30 *Modérateurs : Aliasghar Kanani*, Bonnard Lawson, Suisse

**Janneke Speetjens**, NautaDutilh, Pays-Bas

10.30 Pause café

11.00 **Table ronde – Avantages de faire partie de la Commission fiscale de l'AIJA et comment améliorer son utilité**

Discussion ouverte sur les développements actuels et futurs qui affectent la position des conseillers fiscaux et comment y répondre au mieux.

*Intervenants : Tous les participants*

12.00 **Conclusion du séminaire**

12.30 Déjeuner à l'Hotel Stucky Molino Hilton





# Practical information / Informations pratiques

## Seminar Venue

**HILTON MOLINO STUCKY VENICE**  
t: +39 041 2723523 | f: +39 041 2723308  
Giudecca 810 | Venice 30133 | Italy  
hilton.com | molinostuckyhilton.com

## Online Registration

To register, please visit the AIJA webpage of the event:  
<https://www.aija.org/events/8th-annual-tax-conference/>

## Registration Fees

|                      | ≤ 17.02.2015 | > 17.02.2015 |
|----------------------|--------------|--------------|
| AIJA Member < 35     | € 550        | € 600        |
| AIJA Member ≥ 35     | € 590        | € 645        |
| Non AIJA Member < 35 | € 625        | € 680        |
| Non AIJA Member      | € 660        | € 900        |
| Speaker              | € 550        | € 600        |
| In-house Counsel     | € 550        | € 600        |
| Accompanying person  | € 120        | € 120        |

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, and the Friday dinner.  
The accompanying person includes the Friday dinner.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

## Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participant's expense.

We recommend the following:

**HILTON MOLINO STUCKY VENICE**  
t: +39 041 2723523 | f: +39 041 2723308  
Giudecca 810 | Venice 30133 | Italy  
hilton.com | molinostuckyhilton.com

Single room: €159, incl. breakfast, wifi, excl. VAT at 10%  
+€30 for a double room.

## Language

The seminar will be held in English.

## Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening program).



[www.aija.org](http://www.aija.org)

### Lieu du séminaire

**HILTON MOLINO STUCKY VENICE**  
t: +39 041 2723523 | f: +39 041 2723308  
Giudecca 810 | Venice 30133 | Italy  
hilton.com | molinostuckyhilton.com

### Inscription en ligne

Pour s'inscrire, veuillez vous rendre sur le site de l'AIJA dédié à l'évènement :  
<https://www.aija.org/events/8th-annual-tax-conference/>

### Frais d'inscription

|                      | ≤ 17.02.2015 | > 17.02.2015 |
|----------------------|--------------|--------------|
| Membre AIJA < 35     | 550 €        | 600 €        |
| Membre AIJA ≥ 35     | 590 €        | 645 €        |
| Non-membre AIJA < 35 | 625 €        | 680 €        |
| Non-membre AIJA      | 660 €        | 900 €        |
| Intervenant          | 550 €        | 600 €        |
| Juriste d'entreprise | 550 €        | 600 €        |
| Accompagnant         | 120 €        | 120 €        |

Les frais d'inscription comprennent la présence au séminaire, la documentation, les pauses café, les déjeuners du vendredi et samedi, et le dîner du vendredi.

Les frais des accompagnants comprennent le dîner du vendredi.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, peut être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits d'éducation continue dans la plupart des juridictions.

### Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et reste à la charge du participant.

Nous vous recommandons cet hôtel:

**HILTON MOLINO STUCKY VENICE**  
t: +39 041 2723523 | f: +39 041 2723308  
Giudecca 810 | Venice 30133 | Italy  
hilton.com | molinostuckyhilton.com

Chambre simple: 159 € avec petit déjeuner et wifi. N'inclut pas la TVA de 10% + 30 € pour une chambre double.

### Langue

Le séminaire se déroule en anglais.

### Code vestimentaire

Tenue de ville (session de travail) et décontracté-élégant (programme du soir).



## Organization / Organisation

### Jessica Kemp

Travers Smith – UK  
Jessica.kemp@traverssmith.com

### Eva Stadler

Wolf Theiss – Austria  
Eva.stadler@wolftheiss.com

### Arne Riis

Bech-Bruun – Denmark  
ari@bechbruun.com

### Aliasghar Kanani

Bonnard Lawson – Switzerland  
aliasghar.kanani@ifl.ch

### Janneke Speetjens

NautaDutilh – the Netherlands  
janneke.speetjens@nautadutilh.com

### Alberto Brazzalotto

Maisto e Associati, Italy  
a.brazzalotto@maisto.it

### Jose Rubens Scharlack

Rodante & Scharlack Advogados – Brazil  
jr@rsch.com.br

### Wiebe de Vries

BloomTax B.V. – the Netherlands  
vriesw@bloom-tax.com

### Roos Jongeneel

Taxand Netherlands – the Netherlands  
roos.jongeneel@taxand.nl

## AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

- Tax Law Commission / Commission du Droit Fiscal



“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.”

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



**i am aiJa**

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS  
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**